

朝陽科技大學 098學年度第2學期教學大綱  
Administrative Law 行政法

當期課號	2550	Course Number	2550
授課教師	張朝琴	Instructor	CHANG,CHAO CHIN
中文課名	行政法	Course Name	Administrative Law
開課單位	社會工作系(四日)二B	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	使修習本課程之學生奠定行政法學知識的良好基礎，進而瞭解受社會思潮與時代環境轉變所影響之行政法制體系；並闡釋法治行政的理想，以培養學生崇法守法及尊重自由、平等與人權的精神。另有志於公職考試之學生亦可藉本課程之修習，提升本科行政法及相關科目(如行政學、人事行政、法學緒論及憲法等)之應考能力。	Objectives	The aim of the course is to establish a solid basis for the understanding of Administration Law. Students who complete this course will gain an appreciation of how the orientation of the society and the environment brings about changes to the Administration Law system, as well as a perception of the ideal "rule of law" society. In essence, the course is intended to help students develop a respectful attitude towards freedom, equality, and human rights before the law. This course also offers a good preparation for students who wish to participate in governmental exams that include subjects such as Public Administration, Personnel Management, Introduction to Law, and Constitution of R.O.C.
教材	(1) 主要讀本： 陳志華(2007)。《行政法概要》。台北：三民書局。 黃默夫(2007)。《基礎行政法二十五講》。台北：三民書局。 (2) 參考書籍： 李建良(2000)。《行政法入門》。台北：元照出版公司。 李震山(2005)。《行政法導論》。台北：三民書局。	Teaching Materials	(1) Main reader: Chen ZhiHua (2007). " administrative law outline ". Three the people's bookstore. Huang MoFu (2007). " the basic administrative law 25 is explained ". Taipei: Three the people's bookstore. (2) Consult the books: Li JianLiang (2000). " the ABC of administrative law ". Taipei: Yuan shine the publishing company. Li ZhenShan (2005). " administrative law introduction ". Taipei: Three the people's bookstore.
成績評量方式	上課學習態度與參與研討20%、專題作業20%、期中期末考試60%	Grading	attitudes towards study that have a class with participating in discussing 20%, thematic homework 20%, one have an examination at the end and middle period 60%
教師網頁	-		
教學內容	課程介紹 變遷中之行政法及其思想基礎 行政之概念/行政程序 公法與私法 行政法之法源 行政法規之變動一時之效力 行政法上之一般法律原則 行政法之適應 行政法之法律關係 行政組織概述 地方政府治理 公務員法制 行政作用法概述 行政立法/行政處分 行政罰法/行政執行法 行政救濟法	Syllabus	Introduction to course Administrative law and thought foundation in changes Administrative concept / administrative procedure Public law and private law Source of France of the administrative law Change of the administrative statute - Effect of hour Administrative law at Like legal principle Adaptation of the administrative law Legal relation of administrative laws Summary of administrative organization The local government managing

		Civil servant's legal system Summary of law of administrative function Administrative legislation / disciplinary sanction The administration fines the the law / the law of administrative execution The administration relieves the law
--	--	------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

尊重智慧財產權，請勿非法影印。